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Protokół Nr 56/2022  

z kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Policach na terenie 

siedziby Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Police, ul. Grzybowa 50  

w dniu 24 sierpnia 2022 roku o godz. 12.00 

 

      Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji nr 55/2022 w dniu 01 lipca 2022 r. 
 

4. Kontrola działalności spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji Police - wysłuchanie 

    przedstawicieli Zarządu Spółki, analiza przedstawionych materiałów. 
 

5.  Zapoznanie się z pismami skierowanymi do Komisji. 

6.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

7.  Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Wiesław Gaweł. Na podstawie listy 

obecności stwierdzono, że w kontroli brało udział pięcioro radnych, co stanowiło quorum 

uprawnione do podejmowania decyzji. 

 

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Komisji odczytał projekt porządku kontroli. Porządek obrad, 

bez poprawek i uwag został przyjęty jednogłośnie tj.: za - 5 głosów, przeciw – 0 głosów, 

wstrzymujących - 0 głosów.  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej                

w Policach zapoznali się z przesłanym  wcześniej  protokółem nr  55/2022  z posiedzenia 

Komisji odbytego w dniu 01 lipca 2022 r. i kto jest za jego przyjęciem. Protokół został 

przyjęty. Za przyjęciem głosowało 5 członków Komisji, nikt nie był przeciwny i nikt nie 

wstrzymał się od głosu. 

 

Ad. 4  

Przed rozpoczęciem punktu 4 do obradujących dołączyli pani Anna Grygorcewicz,   

Specjalista ds. Administracji i Biura Zarządu spółki ZWiK Police i pan Rafał Zieliński 

Prezes ZWiK w celu wzięcia udziału w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w ramach  

kontroli działalności spółki Zakład Wodociągów i Kanalizacji Police, w tym wysłuchanie 
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przedstawicieli Zarządu Spółki oraz analiza przedstawionych materiałów. 

Przewodniczący Komisji poprosił Prezesa o naświetlenie aktualnej sytuacji w zarządzanej 

przez niego spółce w świetle ostatnich wydarzeń. Swoją wypowiedź pan Rafał Zieliński 

rozpoczął od przybliżenia warunków podpisania umowy pomiędzy polickim Zakładem 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o., a Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska              

i Gospodarki Wodnej.  Umowa ta ma dotyczyć inwestycji w ramach, której ma zostać 

wybudowany nowy rurociąg o średnicy 300 milimetrów, co pozwoli na odprowadzenie do 

oczyszczalni ścieków z Trzeszczyna, ulic: Fabrycznej, Tanowskiej i Energetyków              

w Policach, a w przyszłości także - po wybudowaniu tam kanalizacji - z Tanowa                          

i Witorzy. Fundusz sfinansuje inwestycję w 100%, udzielając 1,66 mln złotych pożyczki. 

Inwestycja ma się zakończyć do końca października 2022 r. Mając to na uwadze w trybie 

pilnym staramy się uzyskać niezbędne zezwolenia na budowę i robimy wszystko, aby to 

zadanie zrealizować. Po tym wstępnie Przewodniczący Komisji poprosił o zadawanie 

pytań związanych z tą wypowiedzią, jak i inne tematy związane z kontrolą spółki, m.in.: 

- czy jest możliwość polubownego rozwiązania sporu pomiędzy spółką ZWiK Police, a 

radnym Krystianem Kowalewskim; 

- co dalej z inwestycją "Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Tanowo i 

Witorza”, czy i jak stoimy na polu prawnym; 

-  w informacji obiegowej pojawiła się wiadomość o nieprawidłowościach przy usuwaniu 

rur azbestowych przez pracowników ZWiK, jak choćby zmuszanie pracowników do 

zakopywania wyciętych wcześniej odcinków rur - jakie jest pana zdanie na ten temat; 

- w jakim celu przy drzwiach do siedziby ZWiK znajduje się przycisk dzwonka, który 

należy nacisnąć, aby być wpuszczonym do środka budynku. Uważam, że uwłacza to 

osobowości klientów i osób zainteresowanych; 

- jak i w jakim zakresie została przygotowana dokumentacja spółki do kontroli przez 

Komisję Rewizyjną; 

- czy jest możliwość zobaczenia przez członków Komisji procesu sterowania przebiegów  

technologicznych w spółce; 

- czy spółka ZWiK jest przygotowana do zbierania i gromadzenia wody deszczowej; 

- czy jest prowadzony przez spółkę bilans wody i ścieków; 

- jak wygląda sprawa piar-u spółki, jako dbanie o dobry wizerunek i miano ZWiK; 

- czy na obecną chwilę policki ZWiK obawia się skutków zatrucia Odry; 

- czy są zagrożenia ze strony Grupy Azoty Z.Ch. "Police" S.A. w zakresie utrzymania 

ciągłości przesyłu ścieków komunalnych do zakładowej Oczyszczalni Ścieków; 
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- czy jest przewidywana budowa gminnej oczyszczalni ścieków; 

- w przestrzeni społecznej jest wiele zastrzeżeń i uwag na temat przyznania nagrody dla 

prezesa spółki - jakie ma pan zdanie na ten temat; 

              Na w/w pytania merytorycznie odpowiadał Prezes ZWiK pan Rafał Zieliński. 

Po tej, blisko 50 minutowej części członkowie Komisji Rewizyjnej poprosili o krótką 

przerwę, w trakcie której członek Komisji, radny Damian Walczak samowolnie opuścił 

salę obrad. 

              Po przerwie, do stołu obrad dołączył pan Jacek Stasiak Dyrektor ds. Eksploatacji 

ZWiK Police, którego poproszono o schematyczne przedstawienie eksploatowanych 

obiektów będących w zasobach spółki, a ulokowanych na terenie gminy Police. 

Omawianie zagadnienia rozpoczął od przedstawienia najważniejszych dla firmy obiektów 

znajdujących się w terenie m.in. Stacji Uzdatniania Wody w Policach - ul. Grzybowa, 

SUW Tanowo, SUW Trzebież, SUW Węgornik, Pompownia Wody w Pilchowie, 

Pompownia Wody w Sierakowie. Mówił też o studniach głębinowych do 22 m i do 70 m. 

Wspomniał również o modernizacji sieci wodociągowej m.in. w Przęsocinie i 

dostosowaniem jej do pompowni przy zbiornikach w Mścięcinie. Po tych wstępnych 

informacjach członkowie Komisji zadawali pytania do przekazanych informacji,  m.in.:   

- w jakim celu utrzymywane są zbiorniki w Mścięcinie, jaki zapas wody gromadzą, 

- jak wygląda eksploatacja sieci wodnej i kanalizacyjnej oraz sposób usuwania awarii; 

- jak rozliczani są pracownicy biorący udział w usuwaniu skutków awarii; 

- czy zabezpieczone są odpowiednie materiały i sprzęt do usuwania skutków awarii; 

- jak w praktyce wygląda czasokres usuwania awarii, zwłaszcza po godzinach pracy; 

- jak wygląda proces sterowania przesyłem wody; 

- czy prowadzone są procesy modernizacyjne układu sieci wodnej i kanalizacyjnej; 

- czy i do kiedy korzystano z poniemieckich studni głębinowych; 

- czy w archiwum ZWiK Police znajdują się mapy instalacji wod.-kan. sprzed 1945 r.  

Na pytania te odpowiadał i udzielał niezbędnych wyjaśnień pan Dyrektor Jacek Stasiak. 

                 W dalszej części posiedzenia kontrolnego do stołu obrad dołączyła pani Anna 

Raczyńska Dyrektor Finansowy/Główny Księgowy ZWiK Police.  Przewodniczący 

Komisji poprosił o skrótowe omówienie sytuacji ekonomicznej spółki ze szczególnym 

naciskiem na wynik finansowy za rok 2021. 

                  Pani Dyrektor odpowiadając omówiła bilans, rachunek zysków i strat 

zaznaczając, że rok 2021 r. ma bilans dodatni, ale wystąpiła strata z tytułu podatku 

finansowego. Tłumaczyła to, że w przypadku, gdy koszty uzyskania przychodu 
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przekraczają w danym roku sumę przychodów, podatnik wykazuje w deklaracji 

podatkowej stratę podatkową. Kwota ta nie przepada, lecz staje się podstawą odliczenia w 

latach kolejnych. Jest ona w latach kolejnych rozliczana w ramach źródła przychodu, z 

którego powstała. Kolejne pytania członków Komisji dotyczyły procesów fluktuacji w 

spółce. Pani Dyrektor poprosiła, aby mogła tą informację przekazać na kolejnym 

spotkaniu kontrolnym Komisji, ponieważ chciałaby zaktualizować dane, a są one 

obszerne i zgromadzone zostały na dzień 11 stycznia 2022 r. Na tą prośbę członkowie 

Komisji wyrazili zgodę. 

                   Kolejnym rozmówcą była pani Katarzyna Ciecióra Dyrektor Techniczny 

ZWiK Police, która zaznaczyła, że funkcję tą pełni od niedawna i proponuje, aby swoją 

wypowiedź rozpocząć od tego, co uważa za pilne zadanie na chwilę obecną dla spółki, a 

mianowicie opracowanie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Police na lata 2022-2024. Ustawa 

z dn. 07.06.2001 r. nakłada obowiązek opracowania wieloletnich planów w tym zakresie. 

Plan ten będzie tematem najbliższej sesji Rady Miejskiej i znalazły się w nim takie 

elementy jak: zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych, przedsięwzięcia realizujące 

zużycie wody oraz odprowadzanie ścieków, planowane nakłady i źródła finansowania. Po 

tej wypowiedzi radni zadawali szczegółowe pytania, na które odpowiadała pani Dyrektor, 

a dotyczyły one takich zagadnień jak, m.in.: 

- budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Tanowo i Witorza;  

- budowa sieci wodociągowej na ul. Siedleckiej i ul. Piłsudskiego związanej z linią SKM. 

                Zamykając wypowiedzi przedstawicieli kierownictwa spółki Przewodniczący 

Komisji poprosił panią Annę Grygorcewicz Specjalistę ds. Administracji i Biura Zarządu, 

biorącej cały czas udział w posiedzeniu kontrolnym o poproszenie pani Dyrektor Anny 

Raczyńskiej o przygotowanie materiałów dotyczących fluktuacji w spółce, ponadto 

Komisja chce uzyskać odpowiedzi na pytania, które interesowały ją wcześniej: 

 

1. ile razy przeprowadzona była kontrola PIP i jakie były powody kontroli; 

2. ile razy w omawianym czasie zwalniani pracownicy kierowali sprawę do sądu i jakie 

zapadały rozstrzygnięcia,;    
 

3. czy pracownicy wcześniej wnosili skargi na swoich przełożonych i jaki był tok 

postępowania; 
 

4. ile razy w okresie 2018-2021 odnotowano przypadki zgłoszenia mobbingu i jak to 

procedowano; 
 

5. czy zdarzały się przypadki odmowy wykonania polecenia przez pracowników; 
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6. jak wygląda system premiowy, jakie są kryteria przyznawania i zabierania; 

7. ile było wypadków przy pracy z podziałem na przypadki pojedyncze i zbiorowe, oraz z 

czyjej winy dochodziło do wypadków; 
     
8. jak zostały rozdysponowane środki ze sprzedaży działki przy ul. Tanowskiej w 

Policach; 
 

9. jakie pojazdy i maszyny zostały nabyte w okresie 2018-2021 i  jakie były koszty ich 

zakupu, oraz jak wyglądało finansowanie tych zakupów (gotówka, leasing, kredyt); 
 

10. ile czasu trzeba czekać na decyzję o przyłączeniu wody (jaki to okres obecnie, a jak to 

odbywało się wcześniej ?   Ile osób nad tym pracuje ?). 
                    

               Odpowiedzi na w/w pytania Komisja prosiła o przygotowanie na kolejne 

posiedzenie kontrolne, które odbędzie się po 12 września 2022 r. o czym Dyrekcja ZWiK 

Police zostanie powiadomiona na piśmie. Pani Anna Grygorcewicz potwierdziła, że takie 

wyjaśnienia zostaną przygotowane i zaprezentowane w następnym etapie kontrolnym. 

 

Ad. 5 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Gaweł oświadczył, że do teczki 

Komisji nie wpłynęły do dnia dzisiejszego żadne pisma. 

 

Ad. 6 

W punkcie Sprawy różne, wolne wnioski, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

poinformował, że kontrolne posiedzenie Komisji z udziałem przedstawicieli ZWiK Police 

odbędzie się we wcześniej ustalonym terminie, ale nie wcześniej jak 13 września 2022 r. 

    

Ad. 7 

Po tej informacji Przewodniczący Komisji podziękował zebranym za udział i zamknął  

posiedzenie kontrolne Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Policach o godz. 14.35. 

 

                Protokółował:                                                     Przewodniczący Komisji 

 

               Wiesław Gaweł                                                          Wiesław Gaweł  

 


